
 

PROTOKÓŁ  

z LIV Sesji Rady Gminy Rzeczyca 

z dnia 05 maja 2023r. 

Ad. 1) LIV sesja Rady Gminy Rzeczyca odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Rzeczycy i rozpoczęła się o godz. 9
00

.  

Przewodniczący Rady Gminy – Leszek Kosiacki, stwierdzając w chwili rozpoczęcia sesji 

obecność 15 radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał otworzył 

obrady LIV Sesji Rady Gminy Rzeczyca. 

Przywitał przybyłych na sesję: władze Gminy Rzeczyca z Wójtem Gminy Panem Markiem 

Kaźmierczykiem na czele,  Zastępcę Wójta – Iwonę Łuszcz-Krawczyk, Skarbnika Gminy – 

Renatę Szulc,  radnych, sołtysów, kierowników jednostek  oraz przedstawiciela prasy. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz kierowników stanowią załączniki nr1- 3 do protokołu. 

 

Ad. 2) W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Rzeczyca poinformował, że w dniu  

04 maja 2023r. odbyło się posiedzenie stałych komisji, przedmiotem którego była analiza 

materiałów na dzisiejszą sesję oraz odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 

następująco:  

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie informacji na temat działalności i funkcjonowania Inspekcji Ochrony 

Roślin i Nasiennictwa. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LIII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Rzeczyca. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/346/2023 Rady Gminy 

Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Rzeczyca w 2023 roku”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Rzeczyca, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 365, położonej w obrębie 

Rzeczyca. 

9. Sprawozdanie z „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy 

Rzeczyca”.  

10.  Wolne wnioski. 

11.  Zamknięcie obrad LIV Sesji Rady Gminy Rzeczyca.  

Następnie wystąpił z zapytaniem, czy są uwagi do porządku obrad, który radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję. 

Pan Wójt wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał 

tj.: 

 projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej jako pkt 6  

 projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok jako pkt 7.  

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. Przewodniczący Rady poddał 

wobec tego w/w wniosek pod głosowanie. Wniosek dotyczący zmiany porządku obrad  został 



przyjęty przez Radę bezwzględną większością ustawowego składu Rady tj.15 głosami „za” 

(jednogłośnie). 

Przewodniczący odczytał nowy porządek obrad, który przedstawiał się następująco? 

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie informacji na temat działalności i funkcjonowania Inspekcji Ochrony 

Roślin i Nasiennictwa. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LIII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Rzeczyca. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/346/2023 Rady Gminy 

Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Rzeczyca w 2023 roku”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Rzeczyca, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 365, położonej w obrębie 

Rzeczyca. 

11. Sprawozdanie z „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy 

Rzeczyca”.  

12.  Wolne wnioski. 

13.  Zamknięcie obrad LIV Sesji Rady Gminy Rzeczyca.  

Nowy porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”.  

Ad. 3) W punkcie tym Pani Edyta Gruda - kierownik Oddziału Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Tomaszowie Maz. przedstawiła informacje na temat 

działalności i funkcjonowania ww. jednostki. Zwróciła szczególną uwagę na kontrolę 

podmiotów w zakresie szkoleń oraz  potwierdzania sprawności technicznej sprzętu 

przeznaczonego do stosowania środków ochrony roślin. Wystąpienie Pani Kierownik 

przepełnione było licznymi pytaniami z sali.  

 Radny Jan Stańczyk zapytał, czy małe gospodarstwa powinny także rejestrować 

nasadzenia ziemniaków oraz zapytał dlaczego środki na stonkę ziemniaczaną są tak słabe? 

 Pani Kierownik odpowiedziała, że to duże gospodarstwa muszą dokonać rejestracji  

i podać wielkość nasadzeń. Małe gospodarstwa mogą robić rozmnażanie sadzeniaka we 

własnym zakresie, jednakże należy odmładzać i odświeżać materiał sadzeniowy. Przy czym 

wyjaśniła, że pomimo, że małe gospodarstwa nie muszą dokonywać rejestracji, to mogą 

podlegać kontroli. 

 W kwestii dotyczącej środków ochrony roślin na stonkę ziemniaczaną, Pani 

Kierownik wyjaśniła, że to producent odpowiada za jakość środków, inspekcja bada tylko ich 

skład.  

 Radny Piotr Pietrzak zapytał, czy to prawda, że wielkość nasadzeń trzeba zgłaszać do 

30 kwietnia każdego roku? 

Pani Kierownik odpowiedziała, że jeżeli we wniosku nie podano nowych działek 

referencyjnych to nie ma rzeczywistego obowiązku zgłaszania. 



 Sołtys Adam Jankowski zapytał, gdzie są pobierane próbki środków ochrony roślin 

oraz zapytał, czy środki ochrony roślin zakupione w Niemczech można stosować w Polsce? 

 Pani Edyta Gruda odpowiedziała, że próbki są pobierane u producenta, dystrybutora. 

Co do kwestii środków ochrony roślin to środek taki może być zakupiony poza naszym 

krajem, ale musi być zarejestrowany w Polsce i musi mieć polską etykietę. 

 Pan Adam Jankowski poruszył dodatkowo kwestię badań zboża technicznego  

z Ukrainy. Tutaj Pani Kierownik odpowiedział, że Inspekcja zajmuje się tylko tym co jest na 

polu. 

 Radny Janusz Baran również poruszył kwestię środków ochrony roślin, stwierdzając, 

że skoro mamy wspólną politykę rolną w całej Unii Europejskiej to dlaczego nasz kraj ma 

dostęp do ograniczonych środków ? Ponadto zapytał, czy w nomenklaturze jest termin zboża 

technicznego? 

 Pani Kierownik odpowiedziała, że na naszym rynku funkcjonują środki ochrony roślin 

uznawane przez Unię Europejską. Takie produkty muszą mieć na etykiecie litery WU – 

Wspólne Uznanie. 

 Po udzieleniu zebranym wyczerpujących odpowiedzi Pan Wójt podziękował Pani 

Kierownik za przybycie, a Pani Kierownik podziękowała za zaproszenie. 

 

Ad 4) Radni do protokołu z obrad LIII sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia  30 marca 2023r. 

uwag nie wnieśli, wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół 

został przyjęty. ( Protokół został przyjęty 15 głosami „za”). 

Ad. 5) W tym punkcie została przedstawiona przez Pana Marka Kaźmierczyka – Wójta 

Gminy Rzeczyca skrócona informacja o pracy między sesjami tj. od 30 marca 2023 r. do 30 

kwietnia 2023 r. 

Informacja międzysesyjna została poszerzona o kwestie związane z przeniesieniem dzieci ze 

szkoły w Luboczy do Rzeczycy. 

 Sołtys Adam Jankowski zapytał, czy istnieją takie przepisy, które mówią o tym, że  

szkoła musi być otwarta nawet jeżeli nie ma 1 dziecka, i czy w takiej sytuacji musi być 

kierownik takiej placówki? 

 Pan Wójt odpowiedział, że aby zamknąć szkołę do końca lutego musi być podjęta 

uchwała intencyjna, skoro takiej uchwały Rada Gminy nie podjęła to szkoła nie może być 

zamknięta. Co do funkcji kierownika, to są kwestie organizacyjne w zakresie Pani Dyrektor.  

 Pani Wójt dodała, że obecna sytuacja jest konsekwencją decyzji podjętej przez Radę 

Gminy sprzed kilku lat.  Zgodnie z wolą radnych i rodziców szkoła jest, ale bez żadnego 

ucznia. 

 Pełna informacja Wójta z działań międzysesyjnych stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu  

z sesji. 

Ad. 6) Następnym punktem porządku sesji było podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr LIV/354/2023 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  

Ad. 7) Kolejnym punktem sesji było podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok.  



Wobec barku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie. 

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr LIV/355/2023 w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2023 rok i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  

 W tym miejscu Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy. Po przerwie obrady 

wznowiono.  

Ad. 8) Następnym punktem porządku sesji było podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działania Wójta Gminy Rzeczyca. 

 Na wstępnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 1/2023 Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 11 kwietnia 2023r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy Rzeczyca.  Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 Pan Wójt przed odczytaniem projektu  stosownej uchwały wyjaśnił zebranym, że nikt 

do niego nie dzwonił w kwestii odłowienia suki ze szczeniętami. Rozmawiał tylko z Panią 

Sołtys i dzień po ich rozmowie suka została przekazana do adopcji. Koszt odłowienia suki ze 

szczeniętami i przekazania do Fundacji to kwota 5 tys. złotych. 

 Radny Jan Stańczyk wyraził swoje stanowisko w obronie za Pana Wójta.  Stwierdził, 

że to właściciel psa jest odpowiedzialny za niego. Kwota 5 tys. złotych, które zapłaciliśmy 

zostanie nam odebrane w podatkach.  

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej 

uchwały i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr LIV/356/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy Rzeczyca i imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Ad. 9) W punkcie tym rozpatrywany był projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/346/2023 Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Rzeczyca w 2023 roku”. 

 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr LIV/357/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/346/2023 Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 marca 2023r. w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Rzeczyca w 2023 roku” i imienny wykaz z głosowania stanowią załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 10) Następny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej, 



stanowiącej własność Gminy Rzeczyca, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 365, 

położonej w obrębie Rzeczyca. 

 Radny Jan Stańczyk poprosił Pana Wójta, aby wyjaśnił Sołtysom, której działki 

dotyczy dzierżawa. 

 Pan Wójt wyjaśnił, że chodzi o działkę obok kwiaciarni Pani Wiesławy G. Dzierżawa 

dotyczy 2 miejsca wskazanego pod działalność gospodarczą.  

 

Wobec barku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za”. Uchwała nr LIV/358/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność Gminy Rzeczyca, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 365, położonej  

w obrębie Rzeczyca i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 11) Kolejnym punktem sesji było przedstawienie przez Panią Kierownik GOPS-u – 

Małgorzatę Korecką sprawozdania z „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla 

gminy Rzeczyca”. Ponadto Pani Kierownik przedstawiła finanse dotyczące kwestii 

przebywania osób z terenu naszej gminy w DPS-ach. 

Ad. 14) W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy: 

 Radny Jan Stańczyk złożył formalny wniosek, aby Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa zwołał ww. komisję w celu obejrzenia rowu, który jest zasypany przez 

sąsiadujących z nim właścicieli działek, przez co ponosi straty. 

 Radny Janusz Baran oznajmił, że wniosek został przyjęty i Komisja zostanie zwołana. 

 Sołtys Adam Jankowski zapytał, czy nie możemy przeszkolić pracownika RUK-u, aby 

odławiał psy i przetrzymywać je na bazie do chwili, kiedy znajdzie się właściciel? 

 Pan Wójt wyjaśnił, że kwestia bezdomności psów rozwiązała by się w chwili 

zaczipowania wszystkich psów, jednakże straciłyby na tym fundacje. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z ZDP w Tomaszowie Maz. dotyczące 

oczyszczenia  ul. Kitowicza w Rzeczycy. 

 

Ad. 15) W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Gminy. Po czym dokonał zamknięcia LIV 

sesji Rady Gminy Rzeczyca. Sesja zakończyła się o godz. 11.15. 

Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym i stanowi integralną 

część protokołu. 

 

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Gminy 

    Edyta Kobacka              Leszek Kosiacki 


